

## Mr Ouyang Kegang 歐陽克剛先生



歐陽克剛先生是陝西省行政學院黨委書記及常務副院長，亦是陝西省政協常委，具有豐富行政工作經驗，對陝西省重要文獻的編纂工作建樹良多，對政務及教育管理亦有重大貢獻。

歐陽先生畢業於陝西師範大學歷史系，曾創辦省內重要刊物，在《陝西日報》開設專欄，並擔任《陝西年鑒》副總編輯。他於一九八八年加入陝西省人民代表大會常務委員會，負責起草省人大年度工作報告及各項決議，期間主編《陝西公民實用手冊》。歐陽先生於一九九七年獲委任為《中華人民共和國全國人民代表大會和地方各級人民代表大會監督法》起草小組成員；一九九八年擔任陝西省渭南市副市長，任內成功推動地區教育、衛生及廣播電視的發展，獲授予「全國愛國衛生先進工作者」的榮譽稱號。

歐陽先生自二〇〇四年起出任陝西省行政學院黨委書記及常務副院長。該學院主要培訓縣處級以上公務員、國有企業領導幹部和營運管理人員。學院在歐陽先生的領導下多次獲國家行政學院及省領導人讚揚，並成為國家行政學院首批教學科研基地之一。

歐陽先生致力推動院校合作。在他的大力推動下，陝西省行政學院成為香港公開大學李兆基商業管理學院在國內的首個合作單位，雙方於一九九七年在國內合作開辦高級文憑課程，其後於二〇〇二年開辦工商管理碩士課程，兩個課程的學生總人數至今已逾五百名。

為表揚歐陽克剛先生對教育及本校發展所作的貢獻，現恭請校董會主席先生頒授榮譽大學院士榮銜予歐陽克剛先生。

Mr Ouyang Kegang is the Party Secretary and Provost of the Shaanxi Administration School and a member of the Standing Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference of Shaanxi Province. He is a seasoned administrator, and has made significant contributions to key publications and the administration and educational management of the province.

Mr Ouyang graduated from the Department of History of Shaanxi Normal University. Since then, he has launched a number of major provincial publications, written regularly for *Shaanxi Daily*, and served as Deputy Editor-in-Chief of the *Shaanxi Yearbook*. In 1988, he joined the Standing Committee of the National People's Congress of Shaanxi, where he drafted annual work reports and resolutions, and edited the *Practical Handbook for Shaanxi Citizens*. In 1997, he was appointed to the body that drafted the 'Law of the People's Republic of China on Deputies to the National People's Congress and Deputies to Local People's Congresses'. He became Deputy Mayor of Weinan City, Shaanxi, in 1998 and, during his tenure, made major contributions to the development of local education, public health and television broadcasting. He was presented a national honour in recognition of his enormous efforts in promoting public health.

Since 2004, Mr Ouyang has been Party Secretary and Provost of the Shaanxi Administration School, a training base for county-level civil servants as well as cadres and operational managers of state-owned enterprises. Under his leadership, the School has received repeated commendations from the Chinese Academy of Governance and provincial leaders, and became one of the first academy-designated teaching and scientific research bases.

Mr Ouyang has for long dedicated himself to promoting cooperation among different institutions. In 1997, the Shaanxi Administration School became the first mainland education partner of the OUHK's Lee Shau Kee School of Business and Administration when they jointly launched a higher diploma programme. This programme was a success and, in 2002, the two institutions presented a Master in Business Administration. Mr Ouyang has offered tremendous support for these programmes, which have enrolled more than 500 students since their inception.

In recognition of Mr Ouyang's contribution to education and the University, may I invite the Chairman to present him with the Honorary University Fellowship.